
V e r i t a s L i b e r t a s 

Külügyi ügyek 
Karai Gábor a Szegedi Élelmiszeripari 
Főiskolai Kar hallgatójaként hosszú 
ideje részt vesz az önkormányza t i 
ügyek intézésében kari és egyetemi 
szinten egyaránt. Most, mint az Egye-
temi Hallgatói Önkormányza t Külügyi 
Bizottságának ú jonnan kinevezett el-
nökét szólaltathatjuk meg. Megkértük, 
beszéljen egy kicsit saját magáról, vala-
mint mutassa be a bizottság működését. 

- Hogyan kerültél az egyetemre? 

- Két helyre adtam be a jelentkezésemet. 
Az egyik az állatorvosi képzés volt, amiről 
végül lemaradtam. A második helyen meg-
jelölt intézmény a Szegedi Élelmiszeripari 
Főiskolai Kar volt. Élelmiszertechnológus-
mérnök szakon szereztem meg az első dip-
lomámat 2003-ban. Jelenleg élelmiszeripa-
ri gépészmérnök szakon tanulok tovább. 

- Mikor döntötted el, hogy szeretnél részt venni 
az egyetemi közéletben? 

- 2002 márciusában választottak be a kari 
Hallgatói Önkormányzatba. Már ekkor is a 
külügyi képviselettel és az ehhez kapcso-
lódó munkákkal foglalkoztam. Később ki-
neveztek a HÖK élére. Ezt a tisztséget 
2003 júliusa óta töltöm be. Korábban vol-
tam egy éven keresztül az EHÖK Külügyi 
Bizottságának tagja. 

- Mi volt az, ami motivált téged abban, hogy 
felvállald ezeket a feladatokat? 

- Amikor elhatároztam azt, hogy a felsőok-
tatásban fogok továbbtanulni, függetlenül 
attól, hogy mely egyetem hallgatójaként, 
már akkor feltett célom volt, hogy egy 
vagy két szemesztert külföldön töltsek el. 
Ez azóta sem valósult meg, és már valószí-
nűleg nem is fog, de innen ered az elköte-
lezettségem a külügyek, a nemzetközi 
kapcsolatok felé. Ma már azt mondom, 
hogy nem bánom, hogy nem jöttek össze a 
külföldi tanulmányok, mert így is sikerült 
jelentős kapcsolatrendszerre szert tennem 
anélkül, hogy hosszabb időre más orszá-
gokba utaztam volna. Ez például pont a 
kari, illetve az egyetemi külügyes tevé-
kenységemnek köszönhető. Megismertem 

számtalan olyan hallgatói szervezetet, 
amely nemzetközi ügyekkel foglalkozik. 

- Megtudhatjuk, hogy miért nem jutottál ki kül-
földre, határozott szándékaid ellenére? 

- Ahogyan telt az idő a főiskolán, egyre 
több elfoglaltságom akadt, egyre több do-
log kötött az intézményhez. Igaz, rajtam is 
múlott a dolog. Ha elszántabb lettem vol-
na, és utána járok, akkor nem hiszem, hogy 
lett volna akadálya. 

- Mennyi munkával jár feladataid elvégzése, és 
hogyan tudod ezt a tanulással összeegyeztetni? 

- Azt gondolom, hogy mindannyian első-
sorban hallgatók vagyunk. A hosszú távú 
célunk az kell legyen, hogy az adott főisko-
lán vagy egyetemen diplomát szerezzünk. 
Emellett ha az ember kedvet és rátermett-
séget érez magában arra, hogy a közösségi 
életből még jobban kivegye a részét, akkor 
a többi csak szorgalom és hozzáállás kérdé-
se. A tanulmányok és más feladatok össze-
egyeztethetőek. Fontos azonban, hogy az 
ember tisztában legyen saját képességei-
vel, és jól be tudja osztani az idejét. 

- Összefoglalnád néhány mondatban, hogy mi 
is a Külügyi Bizottság feladata? 

- Feladatunk, hogy nemzetközi szinten 
kapcsolatot tartsunk fenn minden olyan 
szervezettel, intézménnyel, amelyek elő-
segíthetik azt, hogy a szegedi hallgatóknak 
maximálisan meg legyen teremtve a kül-
földi felsőoktatásban való részvétel lehető-
sége. Elsősorban európai országokról van 

szó, mert itt a legnagyobb a hallgatói mobi-
litás, de természetesen el lehet jutni távo-
labbra is. Az ehhez kapcsolódó részfel-
adatoknak se vége, se hossza. Fontos, hogy 
a meglévő lehetőségeket először is megis-
mertessük a hallgatókkal. Amikor pedig 
megvan a határozott cél, segítünk azon te-
endők elvégzésében, amelyek eredménye-
képpen a hallgató eljuthat külföldre. Anya-
gi támogatást is értek ez alatt, segítünk 
megírni a szükséges pályázatokat. Ehhez a 
munkához szükséges egy szerteágazó kap-
csolatrendszer és elérhetőségi adatbázis. 
Ezek alapján tudjuk megmondani, hogy egy 
adott képzésben a hallgatónak milyen nem-
zetközi pályázati források állnak rendelke-
zésére. Továbbá a Szegedi Tudományegye-
temen tanuló külföldi hallgatók segítése, 
nemzetközi rendezvények, találkozók szer-
vezése is a feladataink közé tartozni. 

- Nemrégiben te lettél megválasztva az EHÖK 
Külügyi Bizottságának elnökévé. Milyen célja-
id vannak, tervezel-e változásokat? 

- Az én elképzeléseim szerint a hallgatói 
külügy a következőképpen működhet a 
leghatékonyabban: minden karon van kül-
ügyes képviselő, aki az ilyen irányú felada-
tokat ellátja. Leginkább ő ismeri azokat a 
lehetőségeket, amelyek kifejezetten az 
adott kar hallgatóinak felelnek meg. Meg-
marad tehát a kari önállóság. Emellett az 
EHÖK Külügyi Bizottsági ülés jelenti azt 
a fórumot, ahol a tagok tapasztalatokat cse-
rélhetnek, ötleteket kaphatnak egymástól. 
Az egyetemi szintű bizottsági részfelada-
tok (pénzügyi, adminisztratív stb.) pedig a 
kari képviselők közt oszlanak meg. 

- Mit gondolsz, menyire eredményes a bizottság 
munkája? 

- Az elmúlt időszakra visszatekintve az a 
véleményem, hogy a bizottság nem műkö-
dött rosszul. Jómagam megpróbálom az 
eddigi eredményeket megtartani, illetve 
újakat elérni. Minderről azonban még ko-
rai lenne beszélni, mert ezek hosszú távon 
fognak jelentkezni, viszont csak néhány 
hét telt el a megválasztásom óta, minden-
esetre maximálisan optimista vagyok. 
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